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     Anonymizováno dle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů  
Zápis                                        Z7/009 

 
z  9. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 16.06.2016  

v zasedací místnosti Úřadu městské části Brno-jih,  Mariánské náměstí 13, Brno 
 

Materiály: Rozneseny 10.06.2016  
                   + e -mailem odkaz:xxx 
 
 

Program zasedání: 
1. Zahájení 
2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 
3. Schválení účetní závěrky MČ Brno-jih za rok 2015 
4. Závěrečný účet MČ Brno-jih za rok 2015 
5. Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 2016 
6. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za                     

1. čtvrtletí 2016 
7. Doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih 
8. Rozpočtová opatření 
9. Prodej, směna majetku města Brna 
10. Odměna člence Finančního výboru ZMČ Brno-jih, která není členkou ZMČ Brno-

jih - za I. pololetí 2016 
11. Zásady odměňování – 19. novelizace  
12. Informace o investicích v oblasti školství plánovaných na období let 2016-2018 
13. Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města Brna 
14. Prominutí nedobytných pohledávek 
15. Pojmenovaní nově dokončené ulice „Nová Agrozet“ 
16. Různé 

 

 
Přítomni:  17 členů ZMČ Brno-jih  - viz prezenční listina 
Nepřítomni:    Ing. Petr Dočekal (omluven) 
                          Bc. Hana Vilámová (omluvena)    
 

ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18.04 h – stav 17 členů ZMČ Brno-jih. 
Zasedání zahájil pan starosta, přivítal členy zastupitelstva na 9. zasedání ZMČ Brno-jih.                   
Program zasedání zastupitelé obdrželi společně s materiály 10.06.2016 + e -mailem odkaz: 
xxx, které byly řádně zveřejněny a vyvěšeny.                           
 
                            
1.1 Program zasedání 
 
Hlasování:  pro – 17        proti – 0           zdržel se – 0 
Program zasedání byl schválen 
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1.2  Ověřovatelé zápisu  
        Návrhy: 

Roman Rektořík 
Ing. David Rotrekl 
Hlasování: pro – 15   proti – 0    zdržel se – 2  

 

Za ověřovatele zápisu byli schváleni p. Roman Rektořík a Ing. David 
Rotrekl. 
 
1.3 Schválení zápisu 8. ZMČ Brno-jih  Z7/008 ze dne 17.03.2016  
 

Poznámka – Mgr. Haluza: měla mu být zaslána veterinární zpráva (uvedeno v minulém 
zápise) 
/ str. 17:  Mgr. Haluza – Požadavek získat veterinární zprávu. 
               p. starosta – Zpráva mu bude polána e-mailem./ 
 

Pan starosta uvedl, že se jedná o technickou připomínku, omluvil se a přislíbil, že vše napraví 
a zprávu pošle. 
 

Nebyla vznesena námitka k minulému zápisu ZMČ Brno-jih Z7/008 – považuje se zápis za 
schválený (není nutné hlasovat). 
Zápis 8. zasedání ZMČ Brno-jih Z7/008 byl schválen bez připomínek.  
 
 

ad 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů 
 

Dotazy, připomínky, podněty občanů – v délce 30 minut – 18.09 – 19,00 h 
 

Pan starosta vysvětlil hned na začátku problematiku ohledně pokosu trávy na území MČ 
Brno-jih. Pokos provádělo od r. 1994 několik firem. Pan Šilhánek, tzv. „stará škola“, bydlí 
v Černovicích – po dvouleté zkušenosti jsme s ním byli spokojeni. Jelikož nám oznámil, že 
bude končit (vzhledem k věku apod.), museli jsme vypsat výběrové řízení. Jednalo se                       
o nadlimitní zakázku nad 2,000.000,- Kč a přihlásilo se 16 firem. Vyhrála firma PRVNÍ 
CHRÁNĚNÁ DÍLNA s.r.o., Ústí nad Labem. Chráněná dílna (fy o 15 % snížila cenu, jelikož 
zaměstnává invalidní občany). VZ vyhodnotila fy ikis s.r.o. Poté došlo k výzvě k doplnění 
nabídky – firma byla vyloučena (extrémně nízká cena, za kterou by nebylo možné provádět). 
2. vítězem byla fy ROSSY service a.s., Praha, která pracuje pro Prahu 4 a 10 (má 400 
zaměstnanců, spokojenost s firmou, dobré reference). Chráněná dílna se odvolala, běžely 
odvolací lhůty, tráva rostla do výšky. Do 2dnů po podpisu smlouvy začali sekat, chvíli trvalo 
než nabrali pracovníky apod. Ředitel slíbil nápravu. Na včerejším zasedání přijala RMČ 
usnesení -  odstoupení od smlouvy k  27. 6. 2016 v případě, že nebude k tomuto datu 
dokončen kompletní první a druhý pokos dle rozsahu ve smlouvě o dílo. Situace nás netěší, fy 
není místně znalá, dokonce se jí podařilo utopit auto. Cena je výhodnější – fy dostala šanci. 
MČ bude uplatňovat sankce. V případě neplnění podmínek smlouvy, může být ukončena 
smlouva okamžitě. Potom bude muset být vypsáno nové výběrové řízení a vybrána firma, 
která to zvládne. 

Na tyto informace reagoval Mgr. Haluza. Dle něj pan starosta „balamutí lidi“ Ve vedení 
radnice je od podzimu 2014. Věděli, že MČ čeká vypsání  VŘ na údržbu zeleně. Kdyby na 
jaře r. 2015 vypsali VŘ, na podzim by byla vybrána firma, podle pasportu by nová firma měla 
zmapováno, co se týče území a kde jsou koše a našli by potencionální pracovníky. Od jara 
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2016 by se mohlo již sekat. VŘ nechávali na poslední chvíli – zdržením se nedá nic nahnat. 
Vzhledem k tomu, že vedení radnice VŘ oddalovalo, nová smlouva byla podepsána později, 
kdy už by za normálního stavu byl proveden první pokos. 
Pan starosta k tomuto uvedl, že p. Šilhánek oznámil, že sekat nebude, proto se udělalo VŘ až 
toto oznámil. 
 

pí xxx -  Pan Haluza mohl iniciovat vypsání VŘ – je zastupitel. Uvedla, že hřiště na                 
ul. Bohunické není pokosené. Má připomínky k dopravě a provozu na ul. Bohunická. Silný 
provoz, nedá se spát – hluk, otřesy. Loni slibovali, že tam umístí radary. Aby nezapomněli na 
Bohunickou, dříve cokoliv se dělalo, týkalo se ul. Sokolové. Chápe, že automobily tam budou 
jezdit, ale nikdo je nekontroluje, nedodržují předpisy – „30“. 
 

p. starosta – Nezapomněli na situaci na ul. Bohunická. Dopravní značka „30“ ničemu 
nepomůže – dle informace Ing. Bielka tam zůstala zapomenutá. Policie zde má obtížnou 
situaci zastavovat nákl. automobily. Co se týče radarů, podá informaci p. Reich. Má pro paní 
příznivou zprávu, bude se zde dělat kanalizace, ½ roku bude klid. Položí zde tichý asfalt 
(hlučnost 2-3 db), ale je účinný až při rychlosti více než 40 km/h. 
 

p. Pavel Reich – Radary - dle OŽP termín na konci léta, v úseku kde je omezení rychlosti 
„30“ – /potvrdil Ing. Rusler (vedoucí OŽP) – bude umístěn od září letošního roku/. Byl 
vybrán dražší model, který zároveň zpracovává statistické údaje. Pokuty, kterými by se radar 
zaplatil, MČ nemůže vybírat. Statistika přesvědčí MP, že se vyplatí kontrolovat. Na schůzce 
ohledně oprav kanalizace – kdy se propadla silnice na ul. Bohunická, paní projektantka 
potvrdila, že zde bude „tichý asfalt“, který účinkuje od rychlosti 50 km/h. Byl vybrán model 
radaru s přisvícením a zároveň sbírá statistiky. Šli jsme cestou pořídit vybavenější a dražší 
typ, který budou stěhovat dle potřeby na místa, která byla vytipována občany. 
 

pí xxx – Radar by měl přijít na ul. Havránkova, v noci si tudy zkracují cestu kamióny (p. 
Reich doplnil – jezdí k fy Madeta, sklad v Přízřenicích). 
 

pí xxx -  Zrušit povolení stání pro kamióny Bohunická x Vídeňská. Na ul. Bohunická MMB 
umístil značku zákaz vjezdu automobilů nad 6,5 t. Kamióny mají povolené parkování, když 
budou vyjíždět z parkoviště, nebudou to celé objíždět, ale pojedou kolem nich. 
 

Občan – Bydlí na ul. Sokolova, sám jezdí s kamiónem. Ví, jaký hluk způsobuje nastartování 
vozidla (topení) – v zimě je to ještě horší. 
 

p. xxx – Poděkoval p. starostovi za slovo. Má dotaz na OŽP ohledně poškozené dlažby z ulice 
Lužná ke kostelu sv. Jiljí. Dále z chodníku na levé straně mostu trčí 4 šrouby Požádal OŽP, 
aby se tím zabýval.  
 

p. starosta – 1) Dlažba je již objednána; 2) Most je ve správě BKOM 
Doplnil p. tajemník Mgr. Vařeka – máme objednáno, do prázdnin bude provedeno (uděláno). 
 

p. xxx– Chodníky na ul. Kšírova (kdysi byla zámková dlažba), nejhorší je v místech, kde je 
golfové hřiště, stejně tak před jeho domem – za deště se zde drží voda. Je potřeba vyrovnat a 
předláždit. 
 

p. starosta – přislíbeno, bude se opravovat – i pod mostem (pí xxx). 
Občan – Dotaz ohledně výběhu psů, chodí venčit na ul. Hněvkovského, není tam zákaz, 
výběh byl zrušen. Dále z ulice Sokolova, kde bydlí, jezdí do autoservisu luxusní vozidla. 
Jezdí velkou rychlostí (dole vjezd, za činž. domem – byl zde již úraz) – značka vjezd povolen. 
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p. starosta – Hala byla povolena, dříve Agrozet. Mají v plánu postavit 2-3 haly, dle ÚP lze – 
netěší ho to. Udělá co bude moci Zjistíme situaci 
 

Ing. Rusler – Výběh pro psy je na ul. K Terminálu – malý, neoplocený.  
pí xxx -  Z ul. Pražákova za vlakovou zastávkou z Ústředního hřbitova – tvoří se kaluže. 
V zimě rozježděné auty, cestička - nedůstojné. Slušný přístup = zvýšil by se počet lidí, kteří 
by jezdili vlakem. 
 

p. starosta – ½ vlastní obec, ½ PČR, probíhají jednání o scelení, je to v plánu udělat. 
 

Občan – z ul. Košuličové (pod kamerami) – podchod na Heršpické nádraží na Výpravní– není 
vidět. 
 

p. starosta – Zjistí situaci. 
 

Učitelka ze ZŠ Tuháčkova – Dotaz ohledně výstavby Kauflandu (zvýšená doprava, z hlediska 
bezpečnosti školy). 
 

xxx (učitelka) – Není vhodné velké obchodní centrum (doprava). 
 

p. starosta – Vše co vyjmenovali, se nám nelíbí. Chodí zástupci Kauflandu – chtějí zredukovat 
ohledně dopravy (odbočující pruh na Heršpice, semafor). Chybějí zde služby, kadeřnictví 
apod., Obchodní nákupní centrum spojené se službami. S tím problém nemá, ale Kaufland – 
15m hala, která s ½ zasahuje do školy – s tím souhlasit nemůže. 
 

p. Reich – Je to na postoji města Brna (nepřijatelné). Kdyby QINVEST stavěl jen na svém 
(bývalý mlýn), ale chce zastavět celé parkoviště. Mají z r. 2011 souhlas s dopravním řešením. 
 

p. starosta – Sídliště bojuje s parkovacími místy, jsme proti. 
 

Občan (ul. Lomená) – Posílal e- mail, požadavek týkající se dopravní situace – omezení 
rychlosti kolem parku, kde si hrají děti. 
 

p. starosta – Bude se řešit na dopravní komisi (řeší i ulici Jeneweinovu). 
 

pí učitelka – Požadavek umístit semafor kvůli větší bezpečnosti (srazili děti, které vycházely 
z družiny). 
 

p. Reich – Bude se řešit, ale nebude to rychlé (křižovatka, indukční smyčka, semafor). 
 

Občan – Loni na neformálním setkání s občany hovořili o budování cyklostezek, dotaz kdy 
bude? Je zde velká frekvence cyklistů a in-line bruslaři. Pěšky nebo s kočárkem nelze 
bezpečně dojít k Olympii. 
 

p. starosta – Bude komunikovat s MO – chybí výkup 2 pozemků. 
 

p. Ponížil – Vyslovil svůj názor, že je spokojený s CS, která vede v přírodě) projíždí přírodou. 

 
 
ad 3) Schválení účetní závěrky M Č Brno-jih za rok 2015 
 
3.1 
Schválení účetní závěrky M Č Brno-jih za rok 2015 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 43. zasedání dne 04.05.2016 
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Zdůvodnění: 
V souladu s novelou zákona o účetnictví č.563/1991 Sb. ve znění pozdějších předpisů, 
konkrétně § 4 odst. 8 písm. w), který stanoví, že prováděcí právní předpis upraví požadavky 
na organizaci schvalování účetních závěrek vybraných účetních jednotek a způsob 
poskytování součinnosti osob zúčastněných na tomto schvalování, reagovalo Ministerstvo 
financí vydáním „Vyhlášky o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých 
vybraných účetních jednotek“ dne 22. 7. 2013. Tato vyhláška nabyla účinnosti dne 1. 8. 2013 
a byla oficiálně vydaná ve sbírce zákonů dne 31. 7. 2013. Podle zákona č.128/2000 Sb., § 84 
odst. 2 písm. b) je zastupitelstvu obce vyhrazeno mimo jiné schvalovat účetní závěrku obce 
sestavenou k rozvahovému dni. 
 
Obsah:  
A. Stručný obsah důležitých ustanovení vyhlášky o požadavcích na schvalování účetních 
závěrek 
některých vybraných účetních jednotek 
B. Podklady pro schválení účetní závěrky  
     1.Účetní závěrka  
        1.1 Rozvaha - ke 31.12.2015 
        1.2 Výkaz zisku a ztrát - ke 31.12.2015  
        1.3 Příloha – ke 31.12.2015 
        1.4 Přehled o peněžních tocích – ke 31.12.2015 
        1.5 Přehled o změnách vlastního kapitálu – ke 31.12.2015 
     2.Výsledek hospodaření  - ke 31.12.2015 a jeho rozdělení 
     3. Zpráva auditora o výsledku přezkoumání  hospodaření a ověření účetní závěrky – ke 

31.12.2015 
     4. Roční zpráva o výsledcích finančních kontrol za rok 2015  
     5. Inventarizační zpráva včetně přílohy č.1 – Seznamu inventurních soupisů a dodatečných  
         Inventurních soupisů – ke 31.12.2015 
     6. Návrh protokolu o schválení účetní závěrky za rok 2015 schvalujícím orgánem 
 
Projednáno v RMČ Brno-jih:   
RMČ Brno jih schválila na svém R7/043 zasedání dne 4. 5. 2016. RMČ Brno-jih schvaluje 
účetní závěrku M Č Brno-jih za r. 2015, vzhledem ke skutečnosti, že na základě 
předložených či vyžádaných podkladů zjistil, že schvalovaná účetní závěrka poskytuje 
v rozsahu skutečností podle §4 ZoÚ věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a finanční 
situace účetní   jednotky. RMČ Brno-jih rovněž schvaluje hospodářský výsledek MČ Brno-
jih za rok 2015 a jeho rozdělení. RMČ Brno-jih postupuje tento materiál ZMČ Brno-jih. 
 
Usnesení:   
Zastupitelstvo MČ Brno-jih schvaluje účetní závěrku M Č Brno-jih za rok 2015, v souladu 
s ustanovením  § 84 odst. 2, písm. b) zákona č. 128/2000Sb., o obcích v platném znění, 
vzhledem ke skutečnosti, že na základě předložených či vyžádaných podkladů zjistilo, že 
schvalovaná účetní závěrka poskytuje v rozsahu skutečností podle § 4 ZoÚ věrný a poctivý 
obraz předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. ZMČ Brno-jih rovněž schvaluje 
hospodářský výsledek MČ Brno-jih za rok 2015 a jeho rozdělení.  
 
 
Hlasování:     pro – 10         proti – 0         zdržel se – 7 
Usnesení bylo přijato 
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ad 4) Závěrečný účet MČ Brno-jih za rok 2015 
 
4.1 
Závěrečný účet  MČ Brno-jih za r. 2015 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 43. zasedání dne 04.05.2016 

 
 

Obsah:  
A. Hlavní činnost 
     1.Účetní závěrka  
        1.1 Bilance aktiv a pasiv hlavní (rozpočtové) činnosti - ke 31.12.2015 
        1.2 Výkaz zisku a ztrát hlavní (rozpočtové) činnosti - ke 31.12.2015  
        1.3 Bilance příjmů a výdajů (rozpočtové) činnosti – ke 31.12.2015 
     2.Výsledek hospodaření ve schvalovacím řízení za hlavní (rozpočtovou) činnost – účet 431 0315 
        2.1 Finanční vypořádání za rok 2015 
     3. Tvorba a použití peněžních fondů 
     4. Monitoring hospodaření MČ Brno-jih za rok 2015 
B. Vedlejší hospodářská činnost – bytový odbor 
     5. Výsledek hospodaření ve schvalovacím řízení za vedlejší hospodářskou činnost – účet 431 0015          
C. Příspěvkové organizace 
D. Ověření výsledků hospodaření auditorem  
Příloha č. 1 – Přehled o plnění rozpočtu za rok 2015 
Příloha č. 2 – Kompletní zpráva auditora za rok 2015 
 
 
Projednáno v RMČ Brno-jih:   
RMČ Brno jih schválila na svém R7/043 zasedání dne 4. 5. 2016. RMČ Brno-jih schvaluje 
závěrečný účet MČ Brno-jih za r. 2015 s vyjádřením souhlasu s celoročním 
hospodařením  – bez výhrad,  který obsahuje vlastní vyúčtování hospodaření hlavní činnosti 
včetně  ukazatele monitoringu hospodaření za MČ Brno-jih, vyúčtování hospodaření 
peněžních fondů, údaje o hospodaření s majetkem, výsledky hospodaření příspěvkových 
organizací, hospodaření vedlejší hospodářské činnosti-bytového odboru, výsledek 
přezkoumání hospodaření auditorem  a doporučuje ZMČ Brno-jih toto vyúčtování schválit. 
 
 
Usnesení:   
Zastupitelstvo MČ Brno-jih schvaluje v souladu s ustanovením § 17 zákona č. 250/2000 Sb.,                   
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů a  § 84 odst. 2, písm. b) zákona č.128/2000Sb.,                 
o obcích v platném znění „Záv ěrečný účet MČ Brno-jih za r. 2015 s vyjádřením souhlasu 
s celoročním hospodařením – bez výhrad. 
 
 

 
Hlasování:     pro – 10         proti – 0         zdržel se – 7 
Usnesení bylo přijato 
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ad 5) Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 
2016 

5.1 
Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí roku 2016  
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 43. zasedání dne 04.05.2016 

 
Zdůvodnění: 
odst. 8 písm. w), který stanoví, že prováděcí právní předpis upraví požadavky na organizaci 
schvalování účetních závěrek vybraných účetních jednotek a způsob poskytování součinnosti 
osob zúčastněných na tomto schvalování, reagovalo Ministerstvo financí vydáním „Vyhlášky               
o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek“ 
vyhláškou č. 220/2013 Sb., o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých 
vybraných účetních jednotek, ze dne 22.07.2013. Vydáním vyhlášky se naplňuje ustanovení § 
4 odst. 8 písm. w) zákona č. 563/1991 Sb., o účetnictví, v platném znění. Povinnost 
schvalovat účetní závěrku je vymezena zákonem č. 239/2012 Sb., kterým se mění zejména 
zákon č. 563/1991 Sb., o účetnictví, a zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), oba 
v platném znění. Podle zákona č.128/2000 Sb., § 84 odst. 2 písm. b) je zastupitelstvu obce 
vyhrazeno mimo jiné schvalovat účetní závěrku obce sestavenou k rozvahovému dni. 
 
Obsah:  
A. Podklady pro schválení účetní závěrky  
     1.Mezitímní účetní závěrka  
        1.1 Rozvaha - ke 31. 3. 2016 
        1.2 Výkaz zisku a ztrát - ke 31. 3. 2016  
        1.3 Příloha – ke 31. 3. 2016 
        1.4 Přehled o peněžních tocích – ke 31.3.2016 - nepovinné 
        1.5 Přehled o změnách vlastního kapitálu – ke 31. 3. 2016 - nepovinné 
     2. Obecné informace vztahující se k některým výše uvedeným účetním výkazům 
     3. Informativní zpráva o plnění příjmů a výdajů ke 31. 3. 2016  
     
 
Projednáno v RMČ Brno-jih:   
RMČ Brno-jih vzala na vědomí mezitímní účetní závěrku M Č Brno-jih ke 31. 3. 2016, 
čímž posuzuje úplnost a průkaznost účetnictví a vyhodnocení předvídatelných rizik a ztrát ve 
vztahu k věrnému a poctivému obrazu předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. 
Nebyly shledány závažné nedostatky. RMČ Brno-jih tento materiál schválila na 43. zasedání 
konaném dne 4. 5. 2016 a postoupila materiál ZMČ Brno-jih. 
 
 
Předložení informativní zprávy: 
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí mezitímní účetní závěrku M Č Brno-jih ke 31.3.2016,, 
čímž posuzuje úplnost a průkaznost účetnictví a vyhodnocení předvídatelných rizik a ztrát ve 
vztahu k věrnému a poctivému obrazu předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. 
Nebyly shledány závažné nedostatky.  
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ad 6) Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu 
MČ Brno-jih za  1. čtvrtletí 2016 

 
 

6.1 
Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za     
1. čtvrtletí roku 2016 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 43. zasedání dne 04.05.2016 

 
Komentář:  
Na základě novely zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů                 
§ 15 je územní samosprávný celek povinen vykonávat kontrolu svého hospodaření po celý 
rozpočtový rok.  
 
Přílohy: 
Příloha č. 1 – tabulky plnění rozpočtu za 1. čtvrtletí roku 2016 
 
Projednáno v RMČ Brno-jih:   
Na 43. zasedání dne 4. 5. 2016 RMČ Brno-jih vzala na vědomí předloženou zprávu o 
vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí r. 2016 a 
postoupila tento materiál zastupitelstvu MČ Brno-jih. 
 
Předložení informativní zprávy:  
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí předloženou zprávu  o vykonané kontrole hospodaření a 
plnění  rozpočtu MČ Brno-jih za 1. čtvrtletí r. 2016 – viz příloha. 
 
 
 
 

ad 7) Doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih 
 
7.1 
Doplnění „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih ur čených k postupné 
realizaci“. 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 45. zasedání dne 01.06.2016 

Komentář: 
Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih  doplňujeme do „Seznamu  investičních akcí v MČ 
Brno-jih určených k postupné realizaci“ následující body:  
 
Kap. 739 – Místní hospodářství                                                                                   strana 2 
14. Výměna bytových jader – Komárovské nábřeží 4 

 
Příloha: 
Příloha č. 1 – Seznam investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci  
 
Projednáno v RMČ Brno-jih:  



9 
 

RMČ Brno-jih schvaluje doplnění „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených 
k postupné realizaci“ o bod č. 14 kap.739 str. 2. RMČ Brno-jih postupuje tento materiál ZMČ 
Brno-jih. 
Usnesení:   
ZMČ Brno-jih schvaluje doplnění „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih ur čených 
k postupné realizaci“ o bod č. 14 kap. 739 str. 2. 
 
 

Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
ad 8) Rozpočtová opatření 
 

8.1  
Rozpočtové opatření č. 4/2016  
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 38. zasedání dne 23.03.2016 

 

Komentář: 

Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
- Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na: 
- přesuny mezi výdajovými položkami, a to v souladu se seznamem investičních akcí, 

schváleným  na 8.zasedání ZMČ Z7/008 konaným dne 17. 3. 2016 do výše schváleného 
rozpočtu dle potřeb a požadavků radnice MČ Brno-jih.   

 
Příloha:  
1. Rozpočtové opatření č. 4/2016 – tabulka. 
 

Projednáno v RMČ Brno-jih:  
RMČ Brno-jih RO č. 4/2016 odsouhlasila na 38. zasedání R7/038 dne 23. 3. 2016                        
a postoupila tento materiál zastupitelstvu.   
 
 

Předložení informativní zprávy:  
ZMČ Brno-jih bere na vědomí předložené rozpočtové opatření č. 4/2016 – viz příloha. 
 
 
 
 

8.2  
Rozpočtové opatření č. 5/2016   
 
Komentář: 
Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
- neinvestiční přijatý transfer od města na konání místního referenda o poloze nádraží. 
Na straně výdajů se jedná o povýšení položek na: 
- výdaje spojené s konáním místního referenda o poloze nádraží. 
 
Příloha:  
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1. Rozpočtové opatření č. 5/2016 – tabulka. 
 

Projednáno v RMČ Brno-jih:  
RMČ Brno-jih RO č. 5/2016 odsouhlasila na 41. zasedání R7/041 dne 20. 4. 2016                               
a postoupila tento materiál zastupitelstvu.   
 
 

Předložení informativní zprávy:  
ZMČ Brno-jih bere na vědomí předložené rozpočtové opatření č. 5 /2016 – viz příloha. 
 
 
 
 

8.3  
Rozpočtové opatření č. 6/2016   
 
Komentář: 
Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
-  neinvestiční přijaté transfery z MPSV ČR na SPOD, neinvestiční transfery na VPP z ÚP, 

neinvestiční přijatý transfer od města na opravu výtahu na potraviny pro MŠ 
Hněvkovského 62, investiční transfer od města na akci „Rekonstrukce a modernizace 
budovy MŠ Kšírova 3“. 

Na straně výdajů se jedná o povýšení položek na: 
- v rámci přesunu mezi výdajovými položkami jsme snížili investiční položku akce „Nákup 

nemovitostí“ na úkor navýšení investiční položky na nákup „Měřičů rychlosti“, 
neinvestičního příspěvku MŠ Hněvkovského na pořízení videotelefonu a investičního 
příspěvku na pořízení EZS, dále jsme navýšili investiční položky na akce “Rekonstrukce                    
a modernizace budovy hasičky Břeclavská 12“ a „Rekonstrukce objektu Kaštanová 141e“. 
Podle určení navýšení příjmových položek byly povýšeny příslušné odpovídající položky 
výdajů tj. mzdová položka na SPOD, navýšení mzdové položky, zdravotního a sociálního 
pojištění v rámci VPP a dále byl povýšen neinvestiční příspěvek pro MŠ Hněvkovského na 
opravu výtahu na potraviny a investiční položka na akci „Rekonstrukce a modernizace 
budovy MŠ Kšírova 3“. 

 
Příloha:  
1. Rozpočtové opatření č.6/2016 – tabulka 

Projednáno v RMČ Brno-jih:  
RMČ Brno-jih RO č. 6/2016 odsouhlasila na  44. zasedání R7/044 dne 18.5.2016 a postoupila 
tento materiál zastupitelstvu.   
 
Vysvětlivky: 
SPOD – Sociálně právní ochrana dětí 
MŠ – mateřské školy 
ZŠ – základní školy 
VPP – veřejně prospěšné práce 
ÚP – úřad práce 
EZS – elektronický zabezpečovací systém 
 

 
Předložení informativní zprávy:  
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ZMČ Brno-jih bere na vědomí předložené rozpočtové opatření č. 6 /2016 – viz příloha. 
 

8.4  
Rozpočtové opatření č. 7/2016   
 
Komentář: 
Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
-  odvody z investičních fondů MŠ, ZŠ a Koupaliště Brno-jih, příspěvkových organizací, 

neinvestiční transfer z ÚP na VPP, neinvestiční transfer z IO MMB na opravu kulturního 
domu Bednářova 16, investiční transfer z OŠMT MMB na nákup 2 ks konvektomatů pro 
MŠ Hněvkovského, neinvestiční transfer na opravu MŠ Hněvkovského, ZŠ Brno, 
Bednářova 28 – oprava sociálního zařízení, ZŠ Brno, Tuháčkova – oprava oken 
v tělocvičně a oprava podlahy v malé tělocvičně, investiční transfer z OŠMT MMB na akci 
„Rekonstrukce a modernizace budovy MŠ Záhumenice 1“ – rekonstrukce sociálních 
zařízení v obou třídách a výměnu oken a dveří a akci „Rekonstrukce a modernizace 
budovy ZŠ Bednářova 28“ – odstranění zemní vlhkosti celé budovy, neinvestiční transfer 
z FBV MMB na opravy pro VHČ bytový odbor, finanční vypořádání za rok 2015 – příjmy 
z prodeje majetku města Brna ve výši 20% dle kritérií, daň z příjmů za rok 2015                       
HČ + VHČ a převod zbytku hospodářského výsledku VHČ bytového odboru za rok 2015.   

Na straně výdajů se jedná o povýšení položek na: 
- příspěvek na provoz pro ZŠ, MŠ a Koupaliště Brno-jih ve výši zaslaného odvodu těchto 

organizací z investičních fondů ve výši odpisů, navýšení mezd, sociálního a zdravotního 
pojištění z ÚP na VPP, navýšení položky na opravy kulturního domu Bednářova 16, 
navýšení investiční položky pro MŠ Hněvkovského na nákup 2 kusů konvektomatů, 
navýšení položky na opravy MŠ Hněvkovského, navýšení položky na opravy pro ZŠ 
Bednářova – oprava sociálního zařízení a ZŠ Tuháčkova oprava podlahy v malé tělocvičně                    
a oprava oken v tělocvičně, navýšení investiční položky na akce „Rekonstrukce a 
modernizace budovy MŠ Záhumenice 1“, „Rekonstrukce a modernizace budovy při ZŠ 
Bednářova – Sokolova 4“ a „Rekonstrukce a modernizace budovy ZŠ Bednářova 28“, vratka 
finančních prostředku v rámci finančního vypořádání za rok 2015, a to z poskytnutých                      
a nevyčerpaných prostředků FBV MMB z akce „Rekonstrukce a modernizace výtahů 
v obecních domech sídliště Komárov“ a investiční akce „MŠ Hněvkovského 62 – zpevnění 
plochy včetně vsakování“, navýšení položky na investiční akce bytového hospodářství ze 
zbytku HV VHČ za rok 2015, daň z příjmů za rok 2015 HČ, navýšení neinvestičního 
transferu pro VHČ bytový odbor na opravy bytových domů, navýšení položek na opravy                  
a investice MŠ a ZŠ výše uvedené resp. dofinancování těchto položek do výše 
předpokládaných výdajů jednotlivých akcí a ostatní přesuny dle potřeb a požadavků ÚMČ 
Brno-jih. 

 
Příloha:  
1. Rozpočtové opatření č. 7/2016 – tabulka. 
 

Projednáno v RMČ Brno-jih:  
RMČ Brno-jih RO č. 7/2016 odsouhlasila na  45. zasedání R7/045 dne 1. 6. 2016 a postoupila 
tento materiál zastupitelstvu.   
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Vysvětlivky: 
MŠ – mateřské školy 
ZŠ – základní školy 
VPP – veřejně prospěšné práce 
ÚP – úřad práce 
IO MMB – Investiční odbor magistrátu města Brna 
OŠMT MMB – Odbor školství, mládeže a tělovýchovy magistrátu města Brna 
HV VHČ – hospodářský výsledek vedlejší hospodářské činnosti 
HČ – hlavní činnost 
PO – příspěvková organizace 
FV – finanční vypořádání 
FBV – fond bytové výstavby 
BD – bytový dům 
 

Usnesení:   
ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 7 /2016 – viz příloha. 
 
 
Hlasování:     pro – 10         proti – 0         zdržel se – 7 
Usnesení bylo přijato 
 
 

ad 9) Prodej, směna majetku města Brna 
 

9.1                           
Žádost pana xxx a paní xxx o vyjádření k prodeji části pozemku  p.č. 327/1 
o výměře 77 m2 v k.ú. Přízřenice. 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 40. zasedání dne 06.04.2016 

   
Usnesení:   
ZMČ Brno-jih nedoporučuje  prodej části pozemku p.č. 327/1 o výměře 77 m2 v k.ú. 
Přízřenice, pro pana xxx a paní xxx. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru písemně 
vyrozumět žadatele a MO MMB.                                                                                                                             
 
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 

    
                     

9.2                          
Žádost MO MMB o vyjádření k bezúplatnému převodu části pozemku p.č. 
211/11 (nyní dle GP č. 982-178/2014 ze dne 9.10.2014 pozemek p.č. 211/19 o 
výměře 1 m2) v k.ú. Komárov ve vlastnictví SMB, svěřeného MČ Brno-jih 
do vlastnictví Jihomoravského kraje, se sídlem  Žerotínovo náměstí 449/3, 
602 00 Brno. 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 40. zasedání dne 06.04.2016 

Usnesení:   
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ZMČ Brno-jih  bere na vědomí darování části pozemku p.č. 211/11 (nyní dle GP č. 982-
178/2014 ze dne 9.10.2014 pozemek p.č. 211/19 o výměře 1 m2) v k.ú. Komárov ve 
vlastnictví SMB, svěřeného MČ Brno-jih do vlastnictví Jihomoravského kraje, se sídlem  
Žerotínovo náměstí 449/3, 602 00 Brno. 
 

Pan starosta prohlásil, že nechá hlasovat o návrhu usnesení. Pan Mgr. Haluza vyslovil 
námitku, že je předkládáno na vědomí – nemá se hlasovat. 
 

Návrh p. Janíčka – Prohlásit hlasování za zmatečné. 
Hlasování o návrhu p. Janíčka: 
Hlasování:     pro – 12         proti – 0         zdržel se – 5 
Návrh p. Janíčka byl přijat 
 
 
9.3                           
Žádost MO MMB, se sídlem Malinovského nám. 3, 601 67 Brno, 
o vyjádření k prodeji části pozemku p.č. 656, v k.ú. Horní Heršpice, paní 
xxx. 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 43. zasedání dne 04.05.2016 

 
Proběhla diskuse k projednávanému prodeji pozemku. Pan Mgr. Haluza vznesl dotaz, co je 
důvodem toho, že se prodej neodsouhlasí majiteli RD, když všechny ostatní pozemky jsou ve 
vlastnictví (již na 5. zasedání ZMČ bylo projednáváno pro jiného vlastníka a byl nesouhlas). 
Možnost odprodat část pozemku (hranicí RD), „pásek“ by zůstal obci = přístup ve vlastnictví 
obce. Pan starosta uvedl, že budeme muset řešit směnu s p. xxx (zahradu užívá, ale stavět 
nemůže – zátopové pásmo, osamocená bezcenná parcela). Přístup k pozemku „tzv. nudle“ – 
do pozemku, kde je Jižanský dvorek (směna pozemku) – zatím nechceme, abychom nepřišli   
o část Jižanského dvorku. Ing. Böhmová uvedla, že město Brno by nemělo přístup na své 
pozemky. OÚPR MMB námitky nemá, není územní rezerva. Pan starosta – pán jezdí na své 
pozemky a územní rezerva tam je. 
 
Mgr. Haluza podal protinávrh k bodu 9.3: „ZM Č Brno-jih doporu čuje prodej části 
pozemku p.č. 656 (zahrada) v k.ú. Horní Heršpice, pro vlastníka rodinného domu 
č. p. 411, situovaného na sousedním pozemku p.č. 657, vše v k.ú. H. H.“ 

 
Hlasování o protinávrhu Mgr. Haluzy: 
Hlasování:     pro – 7         proti – 6         zdržel se – 4 
Protinávrh Mgr. Haluzy nebyl p řijat  

 
Pan starost přečetl původní návrh usnesení a nechal o něm hlasovat: 
Usnesení:   
ZMČ Brno-jih nedoporučuje prodej části pozemku p.č. 656 (zahrada) v k.ú. Horní 
Heršpice, pro vlastníka rodinného domu č. p. 411, situovaného na sousedním pozemku           
p.č. 657, vše v k.ú. Horní Heršpice. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět 
písemně MO MMB. 
 
Hlasování:     pro – 10         proti – 7         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
9.4                         
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Žádost paní xxx o vyjádření k prodeji části pozemku p.č. 1118 v k.ú. 
Komárov. 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 45. zasedání dne 01.06.2016 

 
Usnesení:   
ZMČ Brno-jih  
- nedoporučuje prodej části pozemku p.č. 1118 v k.ú. Komárov  pro paní xxx 
  
- doporučuje směnu části pozemku p.č. 1117 (cca 47 m2) v k.ú. Komárov, ve vlastnictví 

paní xxx, za část pozemku p.č. 1118 (cca 577 m2) v k.ú. Komárov, ve vlastnictví 
statutárního města Brna, s doplatkem.   

 
ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru písemně vyrozumět žadatele a MO MMB.                                                                                   
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
9.5                           
Žádost MO MMB, se sídlem Malinovského nám. 3, 601 67  Brno, 
o vyjádření  k prodeji pozemku p.č. 739,  k.ú. Horní Heršpice, pro firmu 
ParaCentrum Fenix, z.s. 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 45. zasedání dne 01.06.2016 

 

Usnesení:   
ZMČ Brno-jih nedoporučuje  prodej pozemku p.č. 739, v k.ú. Horní Heršpice. ZMČ Brno-
jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně MO MMB. 
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
9.6                           
Žádost firmy UNIPOINT I s.r.o., se sídlem Malostranská 16/29, 625 00  
Brno, IČ: 4002431, o vyjádření  k prodeji pozemku p.č. 630/5,  k.ú. Horní 
Heršpice. 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 45. zasedání dne 01.06.2016 

 
Pan starosta požádal zastupitele, aby si v materiálu opravili chybný údaj – jedná se                 
o k.ú. Dolní Heršpice – nikoli Horní Heršpice: 

Žádost firmy UNIPOINT I s.r.o., se sídlem Malostranská 16/29, 625 00  
Brno, IČ: 4002431, o vyjádření  k prodeji pozemku p.č. 630/5,  k.ú. Dolní 
Heršpice. 
Usnesení:   
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ZMČ Brno-jih nedoporučuje  prodej pozemku p.č. 630/5, v k.ú. Dolní Heršpice. ZMČ 
Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele a MO MMB. 
 
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
 

ad 10) Odměna člence Finančního výboru ZMČ Brno-jih, která 
není členkou ZMČ Brno-jih -  za I. pololetí 2016 

 
10.1   
Odměna člence Finančního výboru ZMČ Brno-jih, která není členkou 
ZMČ Brno-jih - za I. pololetí 2016  
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 45. zasedání dne 01.06.2016 

 
Komentář:  
Odměna se vyplácí na základě platných „Zásad odměňování – 18. novelizace“ a je 
poskytována fyzickým osobám, které nejsou členy zastupitelstva obce, za výkon funkce členů 
výborů. Odměnu stanoví ZMČ dle § 84 odst. 2, písm. u), zák. č. 128/2000 Sb., v platném 
znění. Návrh předloží rada vždy za pololetí.  
 

Usnesení:   
ZMČ Brno–jih schvaluje na základě § 84 odst. 2 písm. u),  zákona č. 128/2000 Sb., v platném 
znění, odměnu člence Finančního výboru ZMČ Brno-jih, která není členkou ZMČ                   
Brno-jih – za  I. pololetí 2016 v rozsahu a výši uvedené v příloze.  
 
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 

ad 11) Zásady odměňování – 19. novelizace  
 

11.1    

Zásady odměňování - 19. NOVELIZACE 
-  neuvolněných členů ZMČ Brno-jih a členů výborů 
 -  předsedů a členů komisí, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih   
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 44. zasedání dne 18.05.2016 

 
Komentář:  
Tato 19. novelizace se týká vyplácení odměny neuvolněným členům ZMČ  
Brno-jih a členům výborů, předsedům a členům komisí, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih, je 
zpracovaná v souladu s nařízením vlády č. 37/2003 Sb., novelizovaném nařízením vlády                  
č. 352/2015 Sb., v platném znění, o odměnách za výkon funkce členům zastupitelstev,                          
ruší znění 18. novelizace a je  účinná od 16. 6. 2016. 
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RMČ Brno-jih na svém zasedání R7/038 dne 23.03.2016 ukončila ke dni 31.03.2016 členství 
v komisi – Kronikář MČ Brno-jih, pí Daně Kalové, xxx, na její vlastní žádost. RMČ Brno-jih 
dnem 1. 4. 2016 stanovila odměnu kronikáři 12.000,- Kč ročně. Jelikož počet členů komise 
klesl na 2, původně stanovená odměna 8.000,- Kč ročně pro jednoho kronikáře (což činilo 
24.000,- Kč ročně),  bude rozdělena těmto zbývajícím dvěma členům komise. 
 
Projednáno v RMČ:  Na 44. zasedání R7/044 dne 18. 5. 2016.  RMČ Brno-jih souhlasí 
se zněním Zásad odměňování - 19. novelizací (neuvolněných členů ZMČ Brno-jih a členů 
výborů; předsedů a členů komisí, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih) zpracovaných v souladu 
s nařízením vlády č. 37/2003 Sb., novelizovaném nařízením vlády č. 352/2015 Sb., v platném 
znění, při respektování § 77 zákona č. 128/2000 Sb., v platném znění, s účinností od 16 6. 
2016  v rozsahu a výši uvedené v příloze. RMČ Brno-jih doporučuje ZMČ Brno-jih tyto 
zásady odsouhlasit. 
 
Usnesení:   
ZMČ Brno-jih souhlasí se  zněním Zásad odměňování - 19. novelizací (neuvolněných 
členů ZMČ Brno-jih a členů výborů; předsedů a členů komisí, kteří nejsou členy ZMČ 
Brno-jih) zpracovaných v souladu s nařízením vlády č. 37/2003 Sb., novelizovaném 
nařízením vlády  č. 352/2015 Sb., v platném znění, při respektování § 77 zákona č. 128/2000 
Sb., v platném znění, s účinností od 16. 6. 2016  v rozsahu a výši uvedené v příloze. 
 
 
Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
 
 
ad 12) Informace o investicích v oblasti školství plánovaných na 

období let 2016-2018 
 

12.1                     
Informace o investicích v oblasti školství plánovaných na období 
let 2016 – 2018 pro potřebu sestavení Místního akčního plánu rozvoje 
vzdělávání ve městě Brně (MAP) 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 41. zasedání dne 20.04.2016 

 
Přílohy:  
Příloha č. 1 – Projekt „Místní akční plán rozvoje vzdělávání ve městě Brně“ - informace 
o investicích v oblasti školství plánovaných na období 2016 – 2018, MČ Brno-jih 
 
Dopis z OŠMT MMB čj. MMB/0113242/2016 
 
Komentář:  
OŠMT MMB vyzval městské části k vypracování informací o investicích v oblasti školství 
plánovaných na období 2016 – 2018 pro potřebu sestavení Místního akčního plánu rozvoje 
vzdělávání ve městě Brně (MAP). MAP bude mj. sloužit jako nástroj pro řízení intervencí a 
výzev z Integrovaného regionálního operačního programu (IROP), kdy koordinace 
investičních akcí a podpora řízení efektivního využití investic v oblasti školství v daném 
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území budou vyžadovat soulad s vytvořeným Místním akčním plánem. MAP bude zpracován 
s výhledem do roku 2023, ve věci investic plánovaných na delší časové období budou městské 
části ještě jednou osloveny.  
 
Projednáno v RMČ Brno-jih: 
RMČ Brno-jih schválila informace o investicích v oblasti školství plánovaných na období  
let 2016 – 2018 dle přílohy č. 1 pro potřebu sestavení Místního akčního plánu rozvoje 
vzdělávání ve městě Brně a pověřila starostu MČ Brno-jih jejím podpisem. RMČ Brno-jih 
postupuje tento materiál ZMČ Brno-jih na vědomí. 
 
Proběhla diskuse k dané problematice.  
Ing. Harant  - Dotaz k MŠ Záhumenice. V letech 2016-2018 je plánována nástavba budovy. 
Nyní schvalujeme rekonstrukci (r. 2016 se překrývá) - provede se nákladná oprava? Pan 
starosta uvedl, že je to plánované dle toho, jaký bude demografický vývoj. 
 
Ing. Böhmová – Požaduje, aby referentka školství předložila analýzu za 5 let o vývoji počtu 
dětí MŠ a ZŠ Záhumenice a Bednářova. V Jižním Kurýru 5/2015 se Ing. Lamparter zamýšlí 
nad MŠ Kšírova (2 mil. na rok) 1 třída 25 dětí nebo zrušení a rozptýlení dětí do jiných MŠ – 
25 % dětí je z jiných MČ (5,700.000,- Kč = předpoklad na tuto školu). Je tak enormně 
ekonomicky náročná? Pan starosta – D. Heršpice - nová etapa OXESU = bude nárůst obyvatel 
(dětí) – projekty z EU + studie na zvyš. škol. ZŠ Bednářova – učebna fyziky se užívá jako 
třída. Plánovaná výstavba – 85 % příspěvek EU. Ing. Böhmová uvedla, že trvá na svém 
požadavku, aby byla předložena analýza demografického vývoje. Pan starosta uvedl, že 
můžeme poskytnout, ale věkově kvůli ochraně osobních údajů nelze. Paní Böhmová chce 
pouze počty.  
Pan Reich uvedl, že Ing. Böhmová od r. 2012 – 2014 měla školství na starost ona. Je to 
maximum, které lze udělat. Musí být připraveno, aby se mohlo realizovat. Ing. Böhmová – je 
potřeba získat údaje. Nepamatuje si, kdy byli 2 třídy na Bednářové. Pan Reich uvedl, že letos 
a nabídl paní Böhmové, že jí „z hlavy“ některé údaje řekne. Paní Böhmová nemá údaje, 
nechce „nic z hlavy“ – potřebuje vidět vývoj. 
 
Předložení informativní zprávy: 
ZMČ Brno-jih bere na vědomí informace o investicích v oblasti školství plánovaných na 
období let 2016 – 2018 dle přílohy č. 1 pro potřebu sestavení Místního akčního plánu rozvoje 
vzdělávání ve městě Brně. 
 
 
 

ad 13) Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města 
Brna   

 

13.1 
Novelizace obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. 5/2010 o 
zákazu požívání alkoholu na veřejných prostranstvích, za účelem 
zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku. 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 41. zasedání dne 20.04.2016 

 
Komentář: 
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Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 5/2010 upravuje problematiku týkající se 
zákazu konzumace alkoholu na veřejných prostranstvích ve městě Brně, za účelem 
zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku. Součástí vyhlášky jsou 2 přílohy, které se 
zpracovávají na základě podkladů z městských částí. 
Rada městské části Brno-jih na 25. zasedání konaném dne 30. 9. 2015 a následně 
Zastupitelstvo městské části Brno-jih na 6. zasedání konaném dne 22. 10. 2015, schválily 
změny v příloze č. 1 a stávající znění v příloze č. 2 obecně závazné vyhlášky takto: 
 
Příloha č. 1 stanovuje přehled veřejných prostranství, na kterých je požívání alkoholu 
zakázáno. 
Navrhovaná místa: 
• v okruhu 50 m od prodejen potravin: -     Lužná 3 (p.č. 385/2) 

- Plotní 22 (p.č. 1123) 
- Plotní 57 (p.č. 1113) 

• park Sokolova (p.č. 838 a 1020/1) 
 

Příloha č. 2 stanovuje výjimky na akce, při jejichž pořádání se zákaz konzumace alkoholu 
nevztahuje. 
Navrhovaná místa: 
• nestanovují se 

 
Obecně závazná vyhláška nebyla ve schváleném znění novelizována, proto statutární město 
Brno žádá o zhodnocení návrhů příloh a jejich opětovné posouzení. 
 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 41. zasedání dne 20. 04. 2016. 
RMČ Brno–jih ponechává znění příloh č. 1 a 2 obecně závazné vyhlášky statutárního města 
Brna č.5/2010 o zákazu požívání alkoholu na veřejných prostranstvích, za účelem 
zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku, schválené Zastupitelstvem MČ Brno-jih 
na 6. zasedání konaném dne 22. 10. 2015 beze změn. 
 
Usnesení:   
ZMČ Brno-jih schvaluje znění příloh č. 1 a 2 obecně závazné vyhlášky statutárního města 
Brna č. 5/2010 o zákazu požívání alkoholu na veřejných prostranstvích, za účelem 
zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku, schválené ZMČ Brno-jih na  6. zasedání 
konaném dne 22. 10. 2015, beze změn. 
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
ad 14) Prominutí nedobytných pohledávek 
 

14.1 
Žádost o prominutí poplatků z prodlení  ve výši  66.798,- Kč za byt v domě 
Svatopetrská č. or. 18, 617 00 Brno, pí xxx.   
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 37. zasedání dne 09.03.2016 

 Obsah (přílohy):       
- žádost o prominutí ze dne 2.12.2015 



19 
 

- výkaz poplatků z prodlení 
- rozsudek  č.j. 245 C 36/2010-49 
- usnesení 37 Co 241/2012-69 
 
Komentář: 
Na základě Rozsudku č.j. 245 C 36/2010-49 byli manželé xxx povinni zaplatit dlužnou částku 
42.502,- Kč  + poplatek z prodlení ve výši 89.557,- Kč a náklady řízení ve výši 20.576,- Kč. 
Usnesením 37 Co 241/2012-69 byl Rozsudek změněn tak, že žalovaní jsou povinni zaplatit 
z nákladů  řízení pouze částku 1.700,- Kč. Dlužná částka ve výši 42.502,- Kč byla uhrazena 
včetně nákladů řízení ve výši 1.700,- Kč. Poplatky z prodlení na základě Rozsudku činí 
89.557,- Kč, z  toho paní xxx zaplatila ve splátkách  k dnešnímu dni 22.759,- Kč, takže 
k úhradě poplatků z prodlení ještě zbývá částka 66.798,- Kč. Žádné další dluhy na bytě nejsou 
evidovány. Dům Svatopetrská č. or. 18 v Brně již není v majetku města Brna. 
 

Usnesení:   
Zastupitelstvo MČ Brno – jih na základě doporučení RMČ Brno - jih souhlasí   
s prominutím poplatků z prodlení z celkové částky 89.557,- Kč  ve výši 70 %                              
(tj. 62.690,- Kč )  -  byt č. 6 v domě Svatopetrská č. or. 18, 617 00 Brno, pí xxx.   
 
   
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
ad 15) Pojmenovaní nově dokončené ulice „Nová Agrozet“. 
15.1   
Pojmenovaní nově dokončené ulice „Nová Agrozet“ 
                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 45. zasedání dne 01.06.2016 

 
Komentář: 
Problematika pojmenování nové ulice byla projednána na RMČ Brno-jih na 37. zasedání dne                  
9. 3. 2016, která vybrala a předložila ke schválení ZMČ dne 17. 3. 2016 dvě varianty - Dormas a 
Propojka. ZMČ tento bod po projednání odložilo na další zasedání ZMČ. 
 
Následně MČ Brno-jih obdržela pro pojmenování ulice tzv. Nová Agrozet následující návrhy: 
 
  1. Spojka     8. Spěšná 
  2. Mostní       9. Přes Ponávku 
  3. Kalová   10. U drožďárny 
  4. Navážka   11. Na blatech 
  5. K nádraží     12. Blatina 
  6. Masná burza   13. Dormas 
  7. Mariacela    14. Propojka 
 
Návrhy jednotlivých názvů nové ulice byly předběžně konzultovány s Ing. Oškrdalovou 
z místopisného pracoviště Odboru vnitřních věcí Magistrátu města Brna s následujícím 
komentářem a doporučením v návrhu neuvádět:  
Spojka a Spěšná - pro jejich existenci v městských částech Černovice a Brno-jih, 
Mostní - podobný název má blízká ulice Za mostem, může se plést, 
K  nádraží - na žádném konci ulice není nádraží, 
Masná burza - existence ul. Masná, slovo burza se v názvech nepoužívá, 
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Mariacela - mezi stávající názvy Masná, Škrobárenská, Porážka se tento nehodí, 
Přes Ponávku - podobný název ul. Ponávka, může se plést, 
Dormas - podivně tvrdá složenina dvou stávajících názvů. 
 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 45. zasedání dne 1. 6. 2016. 
RMČ Brno-jih ve smyslu Zásad tvorby uličního názvosloví a označování ulic, veřejných 
prostranství a číslování budov ve městě Brně projednala 14 návrhů názvů nové ulice a vybírá                    
3 názvy, které předkládá ke schválení ZMČ Brno-jih v tomto pořadí: 
 
1. Propojka - propojení dvou stávajících ulic Masná a Dornych 
2. Kalová - v těchto místech bývala kalová nádrž 
3. Blatina - po kalové nádrži zůstala rozsáhlá blátivá plocha 
 
Usnesení:   
ZMČ Brno-jih schvaluje 3 názvy ulice „Nová Agrozet“ v následujícím pořadí: 
1. Propojka - propojení dvou stávajících ulic Masná a Dornych 
2. Kalová - v těchto místech bývala kalová nádrž 
3. Blatina - po kalové nádrži zůstala rozsáhlá blátivá plocha 
 
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 

ad 16) Různé   
 

16.1  
Dotazy  
 
p. Kittner – Dotaz ohledně vybudování parkovacích míst na ul. Chleborádova. 
 

p. starosta – Musíme zařadit do plánu investičních akcí.  
 

Ing. Böhmová – Do e-mailu obdrželi od občana dopis „Rudý seznam.cz“.  Dotaz, zda je něco 
nového? Je potřeba zavést 14 denní až 3 týdenní neustálý dohled policie. 
 

p. starosta – Na ul. K Terminálu (AKOM – ubytování méně přizpůsobivých občanů) se 
situace zhoršila. Jednali jsme i s cizineckou policií, aby se udělal pořádek a prověřovalo se. 
Osobně místo navštívil (velice neuspokojivý stav). 
 

Ing. Böhmová – V průběhu konání včerejší rady, jí bylo posláno usnesení ohledně zařazení 
jejího článku do Jižního Kurýra. Článek bude vyřazen, pokud do termínu – pátek 17. 6. 2016 
nedojde k opravení nepravdivých tvrzení v tomto článku. Členka redakční komise paní 
Kučerová jí sdělila, že RIK neměla vůči článku námitky.  Dotaz, co nepravdivého ve svém 
článku uvedla. Co se týče pokosu – Jižní nám. bylo pokoseno, ale pod lavičkou byla 
ponechána vysoká tráva. Všichni se kvůli tomu zlobí a ona píše nepravdu? Požaduje porovnat 
ceny za prováděné služby. V poslední části se dotkla Heršpické pouti, kterou p. xxx před 16 
lety zakládal. Přišla se podívat na slovo starosty, ale nedočkala se. Nejen ona, ale i ostatní 
„starší dámy“, které tam byly přítomné.  
p. Reich – Slovo starosty na Heršpické pouti proběhlo, ale později než bylo uvedeno 
v programu. Všem přítomným poděkoval p. místostarosta. Všem dámám, ale určitě to bylo 
později. U těchto akcí není tak podstatné přesné dodržení programu – byla zde dobrá nálada, 
hrála cimbálová muzika, všichni se dobře bavili. V jejím článku „Zelená republika? ANO“   
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pí Böhmová napsala, že babičky obdržely kytku v hodnotě max. 15,- Kč. Pokud ví, taková 
květina, kterou rozdávali stojí např. v Hornbachu 150,- Kč a rozdávali ji všem. 
 

Ing. Böhmová – Výtka, že nebyla ani pozdravena, i když ji dobře viděli. Pokud květiny 
rozdávali všem, proč ona žádnou neobdržela. 
 

p. starosta – Uvedl, že to není tak, když procházel kolem jejího stolu, už tam nebyla. 
 

p. Reich – Uvedl, že pokud tyto věci ve svém článku opraví („nebylo slovo starosty“), může 
být článek v Jižním Kurýru zveřejněn. 
 

Ing. Böhmová – Připomínka - v minulém J. Kurýru psal pan starosta, že se na škole 
Bednářova za posledních 30 let nic nezměnilo.  
 

p. starosta – Uvedl, že mluvil o stavu tělocvičny na této škole, kterou navštěvoval jako žák 
této školy. 
 

p. Reich – Připomínka k názvu článku „Zelená republika? ANO“. Dále uvedl, že VŘ na 
Komplexní údržbu zeleně prováděla firma ikis, s.r.o, která byla vybrána i na biotop. 
 

Ing. Böhmová – Požádala, ať nechají na občanovi, ať posoudí článek sám a zaslání e-mailem 
připomínek k jejímu článku, aby opravu stihla poslat v termínu. 
 

p. Reich – Uvedl, že veškeré připomínky tu již zazněly. 
 

pí xxx (ředitelka MŠ Záhumenice) – Představila se a uvedla, že je poprvé na zasedání ZMČ. 
Její pocit je takový, že Heršpická pouť dopadla dobře, pěkná atmosféra, bavili se při 
cimbálové muzice. Chtěla by poděkovat p. xxx, který organizaci perfektně zvládl (zázemí 
restaurace Parlament). Také uvedla, že by byla škoda v MŠ 1 třídní školu rušit. Co se týče 
speciálního vzdělávání – je potřeba myslet do budoucna, abychom měli možnost toho využít, 
když bude potřeba (Projekt „Místní akční plán rozvoje vzdělávání ve městě Brně“ - informace 
o investicích v oblasti školství plánovaných na období 2016 – 2018, MČ Brno-jih). 
 

p. starosta – Poděkoval paní ředitelce za uvedené připomínky. 
 

MVDr. Kožíšek – Dotaz, kdo bude mít na starosti v sídlišti Komárov kontejnerová stání.  
 

p. starosta – Firma SAKO – co se týče úklidu. 
 

Ing. Rusler (vedoucí OŽP) – SAKO v kooperaci s OŽP a BO.  
 

Mgr. Haluza – Na „Dětském dni“ se na něj občané obraceli se svými dotazy ohledně určitých 
akcí. Z tohoto důvodu požaduje dát do zápisu ZMČ: Žádá o vypsání Státního stavebního 
dohledu (SSD): 
1) Objekt Sokolova 4  
2) Občerstvení na koupališti 
3) Objekt Havránkova 84 
 

Chce požádat KV ZMČ Brno-jih, aby pohlídal, jak to tam probíhá. 
 
pí Bočková – Požadavek na výměnu dveří na hasičce Břeclavská (po scházení směrem dolů – 
lze prolézt roštem). 
 

p. starosta – Bere na vědomí – chybí tam podesta. 
 



22 
 

p. Kittner – Dotaz na odbor výstavby. V Dolních Heršpicích, ul. Chleborádova – jsou 
postaveny unimobuňky, kamióny vozí materiál za domy na pole. 
 

Ing. Burianová (vedoucí SÚ) – Není vydané povolení – prověříme.  
 
 
 
 
16.2      
Závěr 
Pan starosta poděkoval všem za účast, popřál hezké prázdniny, po kterých se sejdou na dalším 
zasedání 15.09.2016 a ukončil 9. zasedání ZMČ Brno-jih.          
          
Ukončení zasedání v 19.44 h. 
 
 

Zapsala: Pažoutová D. 
V Brně dne  17.06.2016 
 
 
 
Ověřili dne: …………………………………………………………………… 
 
 
Roman Rektořík ……………………………………………............................. 
 
 
Ing. David Rotrekl .....…………………………………………………………. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                          Mgr. Ing. Daniel Kypr 
                                                                                           starosta MČ Brno-jih 


